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VI  SAZIV   

Jesenje zasedanje  

Komisija za unutrašnje poslove, bezbednost i nadgledanje Kosovskih  snaga bezbednosti 

Sednica br. 24 

Priština, od 02.10.2018,  u 10:00 časova  

Zgrada Skupštine, sala N-302 

                                                                             

ZAPISNIK 

 

 

Sednici su prisustvovali: Haxhi Shala, predsednik,  Rexhep Selimi, prvi zamenik predsednika, 

Zoran Mojsilović, drugi zamenik predsednika, kao i članovi, Fatmir Xhelili, Ismet Beqiri, Daut 

Haradinaj, Bahrim Shabani,  Xhelal Sveçla, i  Fadil Beka. 

 

Odsustvovali su: Ramiz Kelmendi i  Aida Dërguti. 

   

Predstavnici Ministarstva unutrašnjih poslova: Bejtush Gashi, ministar  Ministarstva 

unutrašnjih poslova, Myzejine Selmani, savetnica   ministra,  predstavnici Kosovskog 

Policijskog inspektorata, Miradije Kelmendi, glavni šef  KIR i Kushtrim Hodaj, službenik KIR. 

 

Pozvani i ostali učesnici: Drita Pereziq-ICITAP, Shqipe Dërguti-ICITAP, Dhurata Kryeziu-

OSBE, Leorent Alija-KDI i  Betim Musliu-IKD 

 

Pomoćno osoblje komisije: Nur Çeku i  Zarë Aliu. 

 

Sednicom je predsedavao, Haxhi Shala, predsednik Komisije. 

 

                                                          Dnevni red : 

 

 

1. Izveštavanje ministra unutrašnjih poslova g.Bejtush Gashi 
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Haxhi Shala, predsednik Komisije, istakao je da su ispunjeni uslovi za početak rada i otvorio je 

sednicu. 

 

 

Predsednik,-  svrha ove sednice je izveštavanje ministra unutrašnjih poslova o bezbednosnom 

stanju u zemlji, ciljevima ministarstva i Kosovske policije. Reč je dao ministru Bejtush Gashi. 

 

Bejtush Gashi, ministar Ministarstva unutrašnjih poslova, istakao je da što se tiče 

ispunjavanja obaveza agencije u okviru ministarstva, one su ispunile veoma odgovorno svoje 

obaveze. Takođe neka administrativna uputstva su dopunjena i odobreno je niz zakona, kao što je 

Zakon o strancima, o azilu, o kontroli i nadgledanju  granice kao i Pravilnik za sistematizaciju 

radnih mesta u okviru MUP. Kao i administrativno uputstvo o registraciji vozila sa registarskim 

oznakama  KS, takođe su izrađeni nacrt dokumenti za borbu protiv kibernetskog kriminala, lične 

karte i usvojeno je nekoliko strategija, kao što je  strategija za borbu protiv terorizma i plan 

delovanja, strategija integriranja povratnika. 

 

Takođe, usvojena je strategija protiv organizovanog kriminala i narkotika. U toku su druge 

strategije, kao što su strategija migracije, integrisano upravljanje granicama i policija pod 

vođstvom obaveštajnih službi. Takođe, Gashi je naglasio da je izabran generalni direktor policije 

i načelnika  KIR, naglašavajući da su svi standardi poštovani u skladu sa zakonom, dok će 

revizorski nalazi biti dopunjeni do kraja godine. Takođe, ministarstvo razvija lobiranje za 

članstvo u INTERPOL-u. Što se tiče obaveza  SSP,  on je primetio da je od 94 kriterijuma 70 od 

njih bilo za MUP i da su u potpunosti ispunjeni. 

 

 

Rexhep Selimi, - istakao je da sa prošle sednice sa radnom grupom o nadgledanju Zakona o  

KIR, zahtevao da se poziva na izveštavanje samo ministar, dok načelnik nije bio pozvan.  

 

Daut Haradinaj, upitao je ministra: Da li planirate da regulišete pravni i finansijski status 

vatrogasaca na Kosovu u novom platnom sistemu jer su u lošem stanju? Da li ste obezbedili 

sredstva za povećanje plata za kosovsku policiju? U kojoj fazi obezbeđivanja sredstava treba da 

izradite Zakon o prevremenom penzionisanju naših policijskih službenika? 

 

Bejtush Gashi, MUP, odgovorio je na pitanja g. Haradinaj, da je u pogledu Zakona o 

penzionisanju članova policije, postoje finansijski troškovi i da su u razgovoru  sa 

Međunarodnim monetarnim fondom i da nije diskutiran zbog budžeta, što se tiče vatrogasaca, 

budući da je u pravnom smislu, tokom 2013. godine, vatrogasna služba bila preneta u okviru 

odgovornosti Agencije za upravljanje vanrednim situacijama, ali na finansijskom aspektu  ostaju 

odgovornosti opštine, pošto Zakon za lokalno finansijsko upravljanje treba da se promeni, ali 

postoji volja  da se reše zahtevi vatrogasaca. 

 

Fatmir Xhelili, - koje konkretne korake je preduzeo  ministar za regulisanje pitanja vatrogasaca, 

kako u pravnom, tako iu finansijskom pravcu? Kako je planiran njihov status? Koja je bila 

preporuka radne grupe o ovom pitanju? 
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Bejtush Gashi, - naglasio je da su unutrašnje i spoljne procene, rezultirale  prenošenjem 

vatrogasne službe na nadzor centralne vlasti, to je  proizašlo kao rezultat finansijskih problema 

sa kojima se suočavaju opštine. Preduzeti su konkretni koraci da su potpisani sporazumi sa svim 

opštinama za napredovanje ovog procesa, ali je bilo problema u pravnom smislu, pošto je 

finansiranje vatrogasnih usluga pokriveno Zakonom o lokalnim finansijama i ovo pitanje ostaje 

neregulisano, ali će uskoro biti odobreno od Vlade za kratko vreme. pa će se regulisati ovo 

pitanje. Što se tiče Zakona o platama, pitanje vatrogasaca je ušlo u kategoriju koja ne bi trebala 

biti, ali ministar je obećao da će ovo pitanje biti regulisano, jer bi službe vatrogasaca trebalo 

staviti na reakcione strukture a ne na službu. Takođe, plata vatrogasaca će se povećati. 

 

 

Fatmir Xhelili, -  zato što je Nacrt zakona o platama u Skupštini, tražim da se pismeni zahtev 

pošalje kako bi se napravila odgovarajuća kategorizacija za vatrogasce. 

 

 

Rexhep Selimi, - u vezi sa Nacrtom zakona o penzionisanju policijskih pripadnika na Kosovu, 

pozivajući se na odgovor ministra, pitao se da li ovo znači da se ovaj zakon neće proslediti u 

Skupštini i ove godine? Koji  su troškovi Kosovskog budžeta u slučaju usvajanja ovog nacrta 

zakona? 

 

 

Bejtush Gashi, ministar, - naglasio je da su primljeni komentari i da su potrebne dodatne 

konsultacije, ali još uvek postoje pitanja o kojima će se razgovarati, dodajući da će u roku od dve  

sedmice biti rasprave, a potom će se proslediti. Troškovi nisu nepodnošljivi. 

 

 

Ismet Beqiri,  u odnosu na pitanje vatrogasaca, da bi bili funkcionalni, možda je bolje  ostaviti 

ih na opštinskom nivou, ali bilo koje rešenje da bude racionalno, tako da bi budžetska izdvajanja 

za ovu kategoriju bila dostojna. 

 

Xhelal Sveçla,  u vezi sa nedavnim događajima, pitao je ministra da li je bio upoznat sa posetom 

predsednika Kosova na severu zemlje i operativnim planom i da li je ministar unutrašnjih 

poslova pozvan na ovu posetu? Da li smatrate da je sigurnost stabilna, imajući u vidu činjenicu 

da je srpska država postavila mere bezbednosti? Kada je reč o novim imenima u KIR, gde je 

bivši direktor  već́ deo policije, dok se novi načelnik imenovan, a bivši policijski direktor 

preselio se u drugu strukturu sigurnosti, čini se kao amnestija skandala. Da li ova sigurnost 

doprinosi državi? 

 

Bejtush Gashi, - istakao je da je ukupna bezbednosna situacija stabilna, a što se tiče posete 

predsednika severu zemlje, to je prema njegovoj agendi i nalazi se u njegovim nadležnostima, a 

institucije su obavezne da ispune obaveze za sprovođenje planirane posete. Tenzije dolaze kao 

trenutni rezultat izveštaja, kao što je pitanje dijaloga. Takođe, održani su sastanci sa ministrom 

infrastrukture i obećana su rešenja saobraćajnog problema u saradnji sa kompanijama koje imaju 

ugovore, a mere koje preduzimaju nadležne institucije dale su svoje rezultate. 
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Xhelal Sveçla, - nije razumeo, da li je bio upoznat sa posetom predsednika i operativnim 

planom. Takođe je pitao da li to vidi kao miniranje svoje  uloge, ako je njegov podređeni pozvan 

da prisustvuje ovoj poseti, severu zemlje? 

 

Bejtush Gashi,- dok je unutar teritorije, Ministarstvo je završila svoje dužnosti, spoljni peri 

metar čuvaju snage KFOR-a, dok policija Kosova čuva objekte od posebnog značaja i nije 

postojao povećanje nivoa sigurnosti kako je navedeno u medijima. Sveçla je naglasio da on nije 

dobio odgovor na postavljena pitanja, dok je ministar naglasio da ne mogu biti povučene paralele 

kao u slučaju  sa deportacijom turskih građana, kao i slučaj posete predsednika, dok je Kosovska 

policija spremna,24 sata u službi  građana i bezbednosti u zemlji. 

 

Zoran Mojsilović, - nisu znali da li su članovi obavešteni, da je ministar finansija prisustvovao  

ovoj poseti i to je verovatno znak da će u narednoj godini biti više budžeta. Takođe, smatra 

nepotrebnim prisustvo specijalne jedinice u ekološkom centru, pošto ovaj centar ne predstavlja 

rizik. Da li je normalna  krađa stoke? Pošto se tako često događalo, zašto se niko nije bavio ovom 

pojavom. Nije spominjao samo  srpsku zajednicu nego i sve građane, istakao da postoje i mala 

sela i mogućnost hvatanja lopova je velika, ali lopovi  nisu uhvaćeni. Kako se osećate kao 

ministar kada policija ne rešava  ove slučajeve? 

 

 

 

 

Bejtush Gashi, - objekti od posebnog značaja, povremeno se testiraju od strane stručnih timova, 

ali primećuje se da je pao nivo odgovornosti odgovornih službenika, za garantovanje  sigurnosti, 

da se preduzmu direktne mere  protiv službenika. Što se tiče pitanja krađe, vrlo su česte, a 

rezultati nisu zadovoljavajući. Pozivajući se na deo Suve Reke, Kamenica / Karaçevo, više je 

izraženo kriminalna aktivnost krađe, povećana je saradnja sa zajednicom kako bi se smanjila ova 

kriminalna aktivnost. Takav fenomen se dogodio, ali je u poslednjih nekoliko godina opao. 

 

Zoran Mojsilović, u vezi s operacijom koju je policija sprovela radi ispitivanja sigurnosne 

situacije, postavio je pitanje:  Zašto su neki policajci sankcionisani, dok su neki od njih bili na 

odmoru? Takođe,.naglasio je da poseduje informacije da je policajac bio na godišnjem odmoru. 

Žarko Ivanović́ je policajac koji je bio na odsustvu i isti je  transferiran. 

 

Ministar, što se tiče konkretnog slučaja, istakao  je da ne može komentirati, ali je dužnost 

policije da preduzme određene poteze i policijski organ reaguje prema specifičnostima i 

operativnim slučajevima i ne može se detaljno komentarisati. 

 

Predsednik,- pitao kako ide proces zapošljavanja u Kosovskoj policiji? Šta znače reforme u 

Kosovskoj policiji? 

 

Bejtush Gashi,-  kao odgovor na ova pitanja, naglasio je da pismeni test završen za kandidate 

koji su konkurisali za policijske službenike, i druge faze su u toku. Na osnovu izveštaja koje 

poseduje, on je izjavio da je to nezavisan postupak i autonomija nadležnih komisija i da se ovaj 

proces razvija u skladu sa standardima. Što se tiče reformi, rekao je da će započeti narednog 

meseca, opšta procena policije, kako bi se prilagodila dinamika sa odgovornostima. 
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Rexhep Selimi, -kao predsedavajući radne grupe za nadzor Zakona o KIR, naglasio je da radna 

grupa nastavlja raditi na nadziranju ovog zakona, a to je učinjeno namerno, kao što je bio proces 

zapošljavanja nekih kandidata koji su deo KIR,. On je upitao, zašto nisu tretirani isto,  bivši 

izvršni direktor KIR i sadašnji načelnik, koja je tada bila vršilac dužnosti? 

 

Bejtush Gashi, - da je imenovanje novog načelnika  KIR, Miradije Kelmendi, prošlo po pravnoj 

osnovi, dok je u vezi s otpuštanjem, naglasilo da je, s obzirom na odluku Apelacionog suda, sud 

je razmatrao kao nezakonito, intervenciju ministra  u postupku,  ali ne i proces, i predlagao 

čitanje sudske odluke. Na osnovu ove odluke je postupio, i čeka na odluku Vrhovnog suda, za 

konkretni slučaj. On je takođe naglasio da je pod njegovom nadležnošću, bivši načelnik kršio 

zakon  i doneo odluku da ga razreši. 

 

Rexhep Selimi, pozivajući se na izjavu ministra da je bivši šef povredio profesionalni integritet 

institucije gde je bio, pitao se kako je moguće da se ista osoba može ponovno  vratiti Kosovskoj 

policiji? 

 

 

Fatmir Xhelili,- pitao da li će se ubuduće  preduzeti neki koraci, koji u principima i 

procedurama unutar policije, za očuvanje ili ne čuvanje radnih mesta, u pravcu promene 

organizacije? 

 

Bejtush Gashi,-  naglasio je da što se tiče dosadašnje prakse, nije siguran  gde je norma za 

zadržanje radnog mesta. Ova opcija će biti uklonjena i uredba koja predviđa ovo pravo biće 

izmenjena, i u budućnosti neće biti mogućnosti da se primeni takva praksa, kao u slučajevima 

kada policijski službenik ide u cilju unapređenja organizacije u inostranstvo može se očuvati 

mesto, ali ne i ako se kreće  unutar ustanove. U odgovoru na pitanje g. Selimi, on je naglasio da 

se trenutno vrše neke procene od  menadžmenta u vezi s pokrenutim pitanjem, istakao  da bivši 

načelnik, koji nije ispunjavao odgovornosti povredio je instituciju, ali postoje velike razlike zato 

što njegove odgovornosti ne zadovoljavaju  potrebe ustanove. 

 

 

Rexhep Selimi, -rekao je da su korišteni dvostruki standardi, u slučaju imenovanja gđe. Miradije 

Kelmendi i tretmana g. Hilmi Mehmeti, bivšeg načelnika. 

 

Fatmir Xhelili, - što se tiče prve grupe policajaca  koji su prebačeni u KIR, to je bilo 

dogovoreno da  nakon potpisivanja,  podnose ostavku, bez prava vraćanja u policiju. U slučaju 

Načelnika KIR, zašto mu je zadržano radno mesto? Kada je reč o povredi, izvršenu od strane  

načelnika, Xhelili je pitao da li je povreda bilo rukovodeća ili zakonska? 

 

Bejtush Gashi, - odgovarajući  g. Xhelili, naglasio je da je to bila  upravna neefikasnost za 

rukovođenje institucijom i da je to uzrok koji je proizveo neadekvatan imidž institucionalnog 

upravljanja. 

 

 

Fatmir Xhelili,  -rekao da to znači da bivši šef nije prekršio zakon? 
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Bejtush Gashi, - oni čekaju odluku Vrhovnog suda, dok su neki procesi preskočeni, ali njegova 

odluka o razrešenju bivšeg načelnika, nije došla samo zbog procesa zapošljavanja, već́ i zbog  

upravljanja  i odgovornost za institucije koju je predvodio. 

 

Ismet Beqiri, - naglasio je da se ne slaže sa rešavanjem pitanja, jer svaki poslanik ima obavezu 

da se bori protiv kršenja zakona i poštuje odluku suda. Takođe je naglasio da se koriste dvostruki 

standardi, pošto postoje slučajevi da se, uprkos odluci suda, ne preduzimaju nikakve mere 

razrešenja u drugim slučajevima. Zakon se tako ne primenjuje,  i za to se nije složio ni sa 

članovima radne grupe, jer pre donošenja odluke Vrhovnog suda , doneta je odluka. 

 

Rexhep Selimi, -  Komisija ne može vršiti procenu performanse, već́ samo za primenu zakona i 

procedura. Prema kriterijumima, kandidat treba da ima visok nivo menadžerskog iskustva. 

Imenovana kandidatkinja, koje je više rukovodeće pozicije izvršila u poređenju sa drugim 

kandidatima, u pogledu Zakona o državnim službenicima, na višim rukovodećim pozicijama su 

pozicije direktora i generalnog sekretara.  

Ministar, u odgovoru na pitanje g. Selimi, izjavio je da je verovao Komisiji za Selekciju  u 

procesu selekcije. On je dalje naglasio da su se prijavili  šesnaest kandidata, dok su eliminirani 

kandidati koji nisu ispunili uslove, i proces je bio transparentan i nadgledan od strane EULEKS-a 

i ICITAP-a. 

 

Rexhep Selimi, i ako je znao ministar, da je  radna grupa za nadgledanje Zakona o KIR, zašto 

niste čekali izveštaj radne grupe, a zatim odabrati  pravu osobu. On je takođe najavio da je u 

njegovoj kutiji kao poslanik, stigla žalba jednog kandidata, koji je eliminisan iz tog procesa, 

kandidat je g. Skender Hoti. Koje kriterijume nije ispunio g. Hoti, a koje je ispunila gospođa 

Kelmendi? 

 

Bejtush Gashi, Ministar unutrašnjih poslova, izjavio je da prema Zakonu o KIR i 

Administrativnom uputstvu 33/2010, gđa. Kemendi, ispunjava kriterijume za načelnika  KIR i 

ima iskustvo u vođenju departman unutar KIR. Takođe je napomenuo da je Komisija imala 

potpunu autonomiju za izbor kandidata, a iz izveštaja kojeg je dobio sa tri imena , svi su ispunili 

uslove, ali je Komisija imenovala  gospođu Kelmendi. 

 

 

Ismet Beqiri, naglasio je da se Komisija ne sme mešati u procese koji se odvijaju unutar 

institucije. 

 

Daut Haradinaj, -naglasio je da je Odabarana Komisija postupila po pravilima, a u pogledu 

uloge Komisije naglasio je da ima ulogu nadgledanja zakona i ne može preuzeti dodatne 

odgovornosti. Dok za kandidate, naglasio je da su mnogi od njih ispuniti uslove, ali je jedan 

morao biti izabran. On je takođe naglasio da je razrešenje načelnika KIR-a transparentno i da se 

navodi razlog za otpuštanje, a istovremeno se spominje slučaj obrazovanja nekih policijskih 

službenika u inostranstvu, ovo obrazovanje koje je koštalo državni budžet, a nakon povratka, 

samo dvojica od njih su zaposleni, dok su  drugi ostali na ulicama. Zato je zatražio da neko mora 

da za ovo da  objašnjenja . 
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Fatmir Xhelili, - pitanja koja je postavio g. Selimi da li su adekvatna, jer se govori  o principima 

i procedurama, a ne o pojedincima. Xhelili je pitao,  da li je primećeno koja administrativna 

uputstva nisu u skladu sa zakonom KIR-a? Da li je uspostavljena radna grupa za poboljšanje 

administrativnih uputstava ili se očekuju  preporuke radne grupe od Skupštine? Istakao je da su 

preporuke radne grupe u redu. Da li će KIR  biti zatvorena struktura i kadrovi dolaze samo 

iznutra, ili će to biti otvorena struktura gde bi mogli kadrovi doći i spolja? Koliko se  KIR  koristi  

za inspekciju nekih nedavnog fenomena u policiji, i imaju negativnu percepciju o policiji? 

 

Bejtush Gashi,- ministar, u odgovoru na pitanja poslanika, naglasio da u smislu procesa 

zapošljavanja ne žele komentirati kako je u fazi čekanja odluke Vrhovnog suda, a što se tiče 

potreba za izmene i dopune, naglasio je da će prvo izmeniti  i dopuniti Zakon o KIR. , a zatim će 

se izmeniti administrativna uputstva u konkretnim oblastima, jer se procenjuje da se važeći 

zakon treba promeniti. Konkursi  u KIR-u su otvoreni, a u prošlosti je došlo do transfera zbog 

potrebe, ali nakon toga će biti otvoreni konkursi za prijem novih inspektora. Trenutno KIR , bavi 

se svim slučajevima za koje postoje sumnje i da je sa preporukom KIR,  policija donela odluku 

za policajca i dva civilna službenika koji su  počinili prekršaje. 

 

Rexhep Selimi, naglasio je da su postavljena pitanja u funkciji radne grupe i bio  je pažljiv  da se 

ne da  ocena za nijednog kandidata, već́ o procesu sprovođenja zakona. Po završetku izveštaja od 

strane radne grupe,  koja će biti dostavljena na sednicu, preporuke će glasati Skupština i ove 

preporuke bi trebale biti obavezujuće. 

 

Haxhi Shala, predsednik, zahvalio se minsitru na izveštavanju  i ovom tačkom  dnevnog reda, 

zaključio je sednicu. 

 

  

 

 

 

  

Sednica  je završena  u  11:35.časova 

   

Pripremilo:   

Osoblje za podršku Komisiji                                                             Predsednik komisije, 

                                                                                               __________________  

                                                                                                            Haxhi Shala 
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